

Egyptian investment environment in the eyes of the German presidency of the European Union

The Federation of Egyptian Business Organizations in cooperation with the German-Arab Chamber of Industry and Commerce met this evening to discuss the priorities of the German presidency of the European Union.

Eng. Majed George, Minister for the Environment, is expected to speak at the meeting on the balance between the requirements of development and preserving the environment for future generations.

In addition to this, he will outline the importance of preserving the environment in reducing cost and maximizing profitability whilst increasing exports. Bernd Arbel, the German Ambassador in Cairo, will have his say on preserving the environment, and the rational use of resources and development of new and renewable energy, in addition to the need to support the priorities of the German presidency of the European Union.

The representatives who will attend the meeting include: Ambassadors of the 27 European Union (EU) states after accession of Bulgaria and Romania, the heads of donor agencies and leaders of the Egyptian-European Business Organizations.

Dr. Nader Riad, Chairman of the Federation of Egyptian-European Business Organizations, said that the meeting was intended to clarify the priorities of the German presidency of the Union with the framework of cooperation between the Russian and EU Commission, who will participate in the meeting with related officials to develop a clear vision as the private sector role in the partnership with government to preserve the environment.

The related officials include: leaders of the Federation of Egyptian Industries and Chambers of Industry, the Federation of Chambers of Commerce and Commodity Councils, and heads of major companies producing and exporting to the European Union.

Mohamed Farid Khamis, Chairman of the German Arab Chamber of Industry and Commerce said that the meeting coincides, for the second time, with the announcement of cooperation with the Ministry of Environment in organizing the exhibition and the Fifth International Conference on Environmental Technology, due to be held on May 21 to May 23, under the auspices of the Prime Minister, and with the support of many of the concerned ministries and the Egyptian and European major business organizations.

The main aim of the conference is to establish an effective mechanism for the provision of clean technology, grants and lines of finance for industry and the productive sectors in Egypt and the Middle East. In addition, the main focus was on water resources, water supply, and sanitation energy. Furthermore, he pointed out that all the funding mechanisms of grants and soft lines of credit will be provided by the development banks and various CDMs.

The Doctor Secretary General Alaa Ezz explained that the European Union (EU) plan for this year includes many activities in support of the environment. Also, the EU will participate in the Euro-Mediterranean Conference of the environment, sustainable development and international exhibition of environment, energy and cities on February 27 in Barcelona, Spain, in addition to a number of promotional activities to attract European investments and clean technologies in Germany, France, Belgium, Italy and the Netherlands.

Hosna Rashid, President of the Federation in Alexandria, said that Alexandria will be a pivotal role in the next stage, especially in the implementation of the 2020 agenda for the decontamination of the Mediterranean. The Union will attract clean technologies and major international companies to invest in the preservation of the environment.

Mohamed Nossair, President of the British Chamber, said that the Union and members of the Business Organizations will arrange the Second Egyptian-European Investment Conference during the first quarter of this year. It is said that this conference will be held in the European Parliament building, which will bring together the leaders of the European Union for promotion of investment in Egypt, as well as to promote the preservation of the environment and attract investment capital to the objectives of the conference.

Die Investition und die ägyptische Umwelt aus der Perspektive der deutschen Präsidentschaft der europäischen Union.

Heute Abend findet eine Sitzung zwischen dem Bund für ägyptische Geschäftsorganisationen in Zusammenarbeit mit der deutsch-arabischen Kammer für Industrie und Handel statt, um über die Prioritäten der deutschen EU-Präsidentschaft zu diskutieren.

In der Sitzung spricht Ingenieur Maged George, Minister für Umwelt, über das Gleichgewicht zwischen den Anforderungen der Entwicklung und die Erhaltung der Umwelt für die folgenden Generationen. Es ging auch um die Notwendigkeit, die Umwelt zu erhalten Hand in Hand mit Kostenreduktion, Steigerung des Profits sowie des Exports. Der Botschafter Deutschlands in Kairo, Arbel Brandt, sprach über die Schonung der Umwelt, die Rationalisierung bei der Nutzung von Ressourcen und die Entwicklung der neuen und sich erneuernden Energiequellen sowie über die Prioritäten der deutschen EU- Präsidentschaft.

Teilgenommen an der Sitzung haben die 37 Botschafter der europäischen Union, nachdem Bulgarien und Rumänien aufgenommen wurden, sowie Präsidenten der spendenden Organisationen und die Leiter der ägyptisch-europäischen Geschäftsorganisationen.

Dr. Nader Riad, Vorsitzender des Bundes ägyptisch-europäischer Geschäftsorganisationen, berichtete, die Sitzung bezwecke die Erläuterung von Prioritäten der deutschen EU-Präsidentschaft im Rahmen der Zusammenarbeit zwischen dem Bund und der EU-Kommission. Weitere Teilnehmer an diesem Treffen sind die Leiter des Bundes für ägyptische Industriegewerbe, der Bund für Industrie- und Handelskammern, der Warenrat sowie Leiter der großen produzierenden und an die EU exportierenden Firmen; dabei möchte man sich einen Überblick verschaffen,

wie der Privatsektor in Zusammenarbeit mit der Regierung im Sinne der Umwelt agieren kann.

Der Vorsitzende der deutsch-arabischen Industrie- und Handelskammer, Mohamed Farid Khamis, teilte mit, die Sitzung finde parallel zur Bekanntgabe der 2. Zusammenarbeit mit dem Ministerium für Umwelt zur Organisation der Ausstellung und des Kongresses statt. In der Zeit vom 21. bis zum 23. Mai werden eine Ausstellung und der 5. internationale Kongress für Umwelt in Betreuung des Ministerrates organisiert. Dies erfolgt mit der Unterstützung einer Reihe von zuständigen Ministerien und großen ägyptisch-deutschen Geschäftsorganisationen, um bei der Entwicklung effektiver Mechanismen mitzuwirken, zum Erwerb von sauberer Technik, Sponsorengeldern und Finanzierungskapital für Industrie und Produktionsbereiche in Ägypten und im mittleren Osten. Dabei konzentriert man sich auf Wasserressourcen, Trinkwasser, Rationalisierung von Energie und neue sowie sich erneuernde Energiequellen. Er wies darauf hin, es werden alle Finanzierungsmechanismen der Sponsorengelder, der erleichterten Darlehen, die von Hilfsorganisationen oder von Entwicklungsbanken geboten werden, sowie Mechanismen sauberer Entwicklung vorgestellt.

Dr. Alaa Ezz Amin, Generalsekretär des Bundes, bestätigte, der Plan des Bundes dieses Jahr beinhalte viele umweltunterstützende Aktivitäten. Außerdem habe der Bund vor, am 27. Februar an dem dritten Kongress für Umwelt und kontinuierlicher Entwicklung und der internationalen Ausstellung für Entwicklung, Energie und Städte in Barcelona, Spanien, teilzunehmen. Daneben laufen noch verschiedene Werbungsaktivitäten, um europäische Investitionen und saubere Technologien aus Deutschland, Frankreich, Belgien, Italien und Holland ins Land zu ziehen.

Vorsitzende des Bundes in Alexandria, Hosna Rashid, meinte, Alexandria werde eine wichtige Rolle in der kommenden Phase spielen. Die Ausführung des Plans bis 2020 schreibt eine Sanierung des Mittelmeers vor. Der Bund werde für eine

Zusammenarbeit mit sauberen Technologien und großen internationalen Investitionsfirmen im Sinne der Umwelt sorgen.

Mohamed Noseir, Vorsitzender der britischen Kammer, äußerte sich, die Mitglieder des Bundes sowie der Geschäftsorganisationen planen im ersten Trimester dieses Jahres den zweiten ägyptisch-europäischen Kongress für Investitionen im europäischen Parlamentgebäude, wo sich alle Führungskräfte der europäischen Union versammeln. Ziel dieses Kongresses ist die Werbung für Investitionen in Ägypten und die Erhaltung der Umwelt.